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استقبال اسپانیایی ها از جشنواره تهران 
در نشست رسانه ای چهلمین جشنواره بین المللی فیلم 

 کوتاه تهران مطرح شد

نشست رســانه ای چهلمین جشــنواره بین المللی فیلم  کوتاه 
تهران با حضور مهدی آذرپندار، مدیرعامل انجمن ســینمای 
جوانان ایران و دبیر این جشــنواره، صبح دوشــنبه ۳۰مرداد 
در باغ زیبا برگزار شد. به گزارش همشــهری، آذرپندار در این 
نشست آمارهایی درباره جشنواره چهلم فیلم کوتاه داد و درباره 
خط قرمزها و ترجیحات جشنواره توضیحاتی ارائه کرد. گزیده 

گفته های این مدیر سینمایی را در ادامه آورده ایم.

شایعه سازی درباره سلب امتیاز اسکار
سال گذشــته در بخش بین الملل با فشــارهای خارجی برای 
عدم برگزاری جشنواره در زمان مقرر مواجه بودیم. این موضوع در 
فضای رسانه ای 1۰ برابر شد. در فضای داخلی در این مورد اغراق 
شد و حتی برخی گفتند آکادمی اسکار امتیاز ما را لغو کرده که 
این اخبار کذب بود. این رکورد شکنی فیلم های متقاضی امسال 
نشان می دهد اغراق شده بود و جشنواره به عنوان بین المللی ترین 
رویداد شناخته شده و برای نخستین بار این تعداد آثار به دبیرخانه 
ما رسیده است. حتی در میان جشنواره های بین المللی مشهور 

هم این تعداد، دستاورد مهم و قابل توجهی است.

استقبال اسپانیایی ها از جشنواره فیلم کوتاه تهران 
کشورهایی که آثار به جشــنواره فرستاده اند به ترتیب اسپانیا با 

91۳ اثر و بعد هند، فرانسه، آمریکا و چین هستند.

تمرکززدایی آرام از تهران
ســال گذشــته حدود ۳۰درصد آثار برای تهران بود. امســال 
۲۶درصد آثار از تهران و 74 درصد شهرهای دیگر است و این روند 
سرمایه گذاری ما بر سینماگران دیگر شــهرها که آغاز شده، اگر 
سالی چند درصد هم این موازنه را تغییر دهد، دستاورد خوبی است. 

کوتاه تر  از گزارش سریال

نمایش ویژه

آغاز سینما خاطرات با »برباد رفته«
»ســینماخاطرات« عنــوان 
زیرمجموعــه  تازه تریــن 
ســینماتک خانه هنرمندان 
ایران اســت که بــه نمایش 
خاطره انگیــز  فیلم هــای 
می پــردازد . اولیــن برنامه 
»سینماخاطرات« به نمایش 
فیلم ســینمایی »بربادرفته« ســاخته ویکتــور فلمینگ 
محصول ســال19۳9 اختصاص دارد. این فیلم روز جمعه 
سوم شهریور ماه  از ساعت17 در سالن استاد ناصری نمایش 
داده می شــود و مدت زمان پخش آن ۲۳۸دقیقه )همراه با 
آنتراکت( است. »بربادرفته«، فیلمی درام، تاریخی، عاشقانه 
و جنگی است که بازیگرانی چون کلارک گیبل، ویوین لی، 
توماس میچل، باربارا اونیل، ان رادرفورد، جورج ریوز و فرد 

کرین در آن به ایفای نقش پرداخته اند.

جامع ترین بانک اطلاعات هنرمندان تشکیل شد
مسلم کریمی، معاون اعضای صندوق اعتباری هنر: همزمان با آغاز به کار این دوره صندوق اعتباری هنر در 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی دولت مردمی، با تلاش مستمر اکثریت اعضای این صندوق و تکمیل پرونده 

عضویت شان جامع ترین بانک اطلاعات هنرمندان در دولت مردمی تشکیل شده است.٫ ایلنا

برخی فیلم های جنوب شهری تجارت با درد دیگران است
رضا میرکریمــی، نویســنده و کارگــردان »نگهبــان شــب«: در دوره ای فیلمنامه »نگهبان شــب« را می نوشــتم 
که فیلم هــای جنوب شــهری خیلی مد شــده بود، امــا آن فیلم ها بیشــتر شــبیه تجارت بــا درد دیگران اســت؛ 

شخصیت های شرور و خلافکار به نمایش درمی آمد که به نظرم غیرمنصفانه بود. ٫ ایرنا

سینمای کودک متولی ندارد
گفت وگو با داوود اطیابی، کارگردان فیلم نارگیل۲

طی یک سال گذشته، چند فیلم کودک روی 
پرده رفتند؛ ازجمله 3انیمیشن »پسر دلفینی« 
که اکران جهانی هم داشــت، »لوپتو« و »بچه 
زرنگ«، فیلم های »ترونادو2« ساخته جواد  
هاشمی  و »بازیوو« به کارگردانی امیرحسین 
قهرایی. نارگیل2 هــم به تازگی و از نیمه های 
مرداد روی پرده رفته اســت. پیش از اکران 
نارگیل2، سریال آن با کارگردانی حمزه صالحی 
و ابراهیم عامریان در شــبکه نمایش خانگی 
پخش شد. نارگیل2 ساخته داوود اطیابی است 
که پیش از این هم فیلم »مبارزان کوچک« را 
برای کودکان کارگردانی کرده است. او در این 
گفت وگو از ساخت نارگیل2 و شرایط سینمای 

کودک و نوجوان در ایران صحبت کرده است.

چه شد که تصمیم به ادامه سریال 
نارگیل در قالب سینمایی گرفتید؟

واقعیت این است که فیلم نارگیل پیش از سریال آن 
ساخته شده بود. بعد از ساخت فیلم، پروانه ساخت 
سریال را گرفتم که به دلیل عمل جراحی که برایم 
پیش آمد، نتوانســتم خودم آن را بسازم. به دلیل 
اینکه نخواستیم پروژه روی زمین بماند، نویسنده 
کار حمزه صالحی و خود تهیه کننده یعنی ابراهیم 

عامریان آن را کارگردانی کردند. درواقع برای 
اینکه از فیلم ســینمایی که ساخته شد، 
راضی بودیم، تصمیم گرفتیم سریال را هم 

بسازیم که البته اول سریال پخش شد.
چرا ایــن اتفاق 

افتاد و فیلم مدت ها بعد از 
سریال پخش شد؟

به دلیل کرونا و ناآرامی های 
ســال گذشــته، امکان 
پخش وجود نداشت. خط 
ارتباطی بین فیلم و سریال 

همین ۳عروسک هســتند و دیگر ارتباطی بین 
سریال و فیلم وجود ندارد. 

این ارتباط سریال و فیلم مورد نقد 
قرار گرفته است.

بله. همینطور است. ســریال و فیلم ربطی به هم 
ندارند. بعد از اینکه سینمایی را ساختیم، سریال را 
کار کردیم که البته خودم درباره سریال نقد دارم 
تکنیک  سریال برای من جذاب نبود، اما به هر حال 
قرار نبود سریال و فیلم شبیه هم باشند. زمانی که 
می خواستم سریال را بســازم، قرار بود فیلمنامه 
بازنویسی شود که این اتفاق نیفتاد و من هم به دلیل 
عمل جراحی نمی توانســتم پیگیر کار باشم؛ به 

همین دلیل اطلاع زیادی از سریال ندارم.
فکر می کنیــد اینکه اول 
فیلم ساخته شد، ولی قبل از آن سریال 

پخش شد، ضربه ای به کار زد؟
نه، وقتی در فصل بد اکران، فیلم نمایش داده 
و با اســتقبال مواجه می شود، یعنی کار 
خوبی است که مردم دوستش دارند. ما 
کمی  در شبکه های مجازی فیلم را تبلیغ 
کردیم، ولی تبلیغ اصلی را خود مخاطبان 
با پیشنهاد فیلم انجام دادند. روزی چند 
نفر با من تماس می گیرند و از اینکه با 

کودکانشان فیلم را دیده اند و تجربه خوبی داشته اند، 
تشکر می کنند. رویکرد فیلم بیشتر خانواده و کودک 
است. اصلا قصدمان این بود که تمام خانواده بتوانند از 
فیلم لذت ببرند. خودم وقتی فیلم را در سینما دیدم، 
1۰تا بچه و ۲۰۰بزرگسال در سالن بودند و خودم از 

این اتفاق متعجب شدم.
یکــی از نقدها هم این اســت که 
فیلم چندان مختص کودک نیســت. بیشتر 
درباره 2داماد خانواده است که قصد دزدیدن 
صندوقچه عروسک ها را دارند و کودکان در آن 

نقش جدی ندارند.
همانطور که گفتــم رویکــرد ما خانــواده بود. 
می خواســتیم فیلمــی  بســازیم کــه حوصله 
خانواده هایی کــه در کنار فرزندانشــان فیلم را 
می بینند، سر نرود و آنها هم بخندند و شاد شوند. 
جامعه ما الان نیاز به شادی دارد. جامعه ما مدتی 
است به دلیل مسائل اجتماعی و اقتصادی دچار غم 

شده است؛ به همین دلیل ما در حد خودمان سعی 
کردیم شادی ایجاد کنیم و باعث شویم تماشاگران 

فیلم کمی  خوشحال شوند.
درباره شرایط اکران کمی  گفتید. 
چقدر این شرایط، چه از نظر زمان اکران و چه 

از نظر تعداد سینماها، برایتان مطلوب است؟
تعداد سینماهای نمایش دهنده نارگیل۲ در حال 
افزایش است. پخش کننده وقتی می بیند فیلم 
فروش دارد، تعداد سینماها را افزایش می دهد. 
خیلی از فیلم ها هستند که به دلیل فروش پایین، 
تعداد ســینماهای نمایش دهنــده آنها کمتر 
می شود؛ چون ســینمادار به هر حال می خواهد 
سود کند و نمی تواند با یکی، دو تماشاگر آپاراتش 
را روشن نگه دارد، اما خوشبختانه نارگیل مورد 
اســتقبال قرار گرفته و می بینم روزبه روز تعداد 
تماشاگرانش بیشتر می شود؛ حتی دیروز یکی از 
سینمادارها از کرج با من تماس گرفت و خواست 
فیلم را برای اکران در اختیارشان بگذاریم. وقتی 
سینمادار خواستار اکران یک فیلم است، یعنی آن 

فیلم مخاطب و فروش خوبی دارد.
اصولا وضعیت سینمای کودک را در 

ایران چطور ارزیابی می کنید؟
سینمای کودک متولی ندارد. فقط بنیاد فارابی را 
داریم که آن هم تنها جشنواره کودک اصفهان را 
برگزار می کند و کار خاصی انجام نمی دهد. بیشتر 
شعار است؛ به همین دلیل معتقدم سینمای کودک 

رها شده است.

بازیگران شاخص، مقابل دوربین میرباقری 
تهیه کننده سریال سلمان فارسی به کارگردانی داود میرباقری 
جزئیاتی از روند ساخت این سریال را اعلام کرد و از پیوستن 
تعداد زیادی از بازیگران شاخص جدید به این مجموعه تا ۲ماه 
دیگر خبر داد. به گزارش روابط عمومی رســانه ملی، حسین 
طاهری گفت: ساخت فصل ایران سریال سلمان فارسی اخیرا 
آغاز شده اســت و ما نخســتین روز فیلمبرداری را با حدود 
۶۰۰نفر از هنروران سینمایی و تئاتری از استان های مختلف 
کشور در کاروانسرای مرمر آغاز کردیم و امیدواریم طی کمتر 
از ۲ســال بتوانیم فصل ایران را که جدی ترین فصل سریال 
است به پایان برســانیم. وی افزود: این فصل مهم در فضایی 
با معماری ویژه دوره ساســانی که خود نخستین مجموعه  
منحصربه فرد ساخت و سازهای دوره ایران باستان در کشور 
است، فیلمبرداری می شــود. این بناها از بناهای ماندگار در 
شهرک غزالی خواهند بود. این ساخت و سازهای باشکوه دوره 
ساسانی در این شهرک از 5هزار مترمربع، به ۲۰هزار مترمربع 

تا اوایل پاییز خواهد رسید.

شقایق عرفی نژادگفت و گو
روزنامه نگار


